
Inese Borga 
– strādā: 

– Kādreiz gāju 
biežāk. Šobrīd 
mani neuzrunā 
repertuārs. Man 
teātris ir vieta 

atpūtai, kur smiekli, dziesmas, 
gaišas, humorpilnas emocijas. 
Šobrīd tā pietrūkst Liepājas 
teātrī. Agrāk manai ģimenei bija 
tradīcija iet uz Ziemassvētku 
koncertiem, bet pēdējos gadus 
neejam, jo vīlāmies – pārāk daudz 
nopietnā, pietrūkst viegluma, 
skaistuma. Gaidu, kad teātrī kaut 
kas mainīsies.

Marina 
Pančenko – 
skolotāja: 

– Man 
dzimtā ir krievu 
valoda, tāpēc 
dziļi saprast 

nopietnas izrādes latviešu valodā 
ir grūti. Teātris patīk, un, ja vien 
iespējams, eju uz krievu teātra 
viesizrādēm, kas dažreiz notiek 
Liepājā. Šādas viesizrādes ir 
vajadzīgas, tai skaitā baleta. 
Esmu redzējusi iestudējumus 
latviešu valodā Liepājas teātrī. 
Ļoti patika “Kaupēn, mans 
mīļais!”.  

Monta 
Rakšte –  
sociālā 
darbiniece: 

– Aizvadītajos 
sešos gados uz 
teātri neesmu 

bijusi, jo studēju un strādāju. 
Pēdējais, ko redzēju, bija 
Ziemassvētku koncerts. Man drīz 
būs atvaļinājums, tad noteikti 
paskatīšos, uz kādu izrādi varētu 
aiziet. Teātris man ļoti patīk un 
ir sirdslieta kopš bērnības. Pirms 
tiem sešiem gadiem uz teātri 
gāju vismaz reizi mēnesī, jo patīk 
baudīt kultūru.

Irina – angļu 
valodas skolotāja:   

– Šobrīd ne 
pārāk bieži. Esmu 
no Daugavpils, 
un mūsu teātra 
trupa spēlē divās 

valodās. Uz izrādēm esmu vedusi 
skolēnus, aizeju arī pati, bet ne bie-
ži. Agrāk pie mums ar viesizrādēm 
brauca teātri no Krievijas. Aiziet uz 
teātri ir tikpat interesanti, kā lasīt 
grāmatu, skatīties kino. Tas atmodi-
na emocijas, liek domāt un piedalī-
ties, sekot līdzi izrādē notiekošajam, 
veidojas netverams kontakts ar 
aktieriem, kas ir uz skatuves.    

Jānis 
Elsberģis – 
biškopis: 

– Kopā ar 
sievu uz izrādēm 
katru sezonu 
ejam bieži. Patīk 

gan jaunie, gan jau pieredzējušie 
aktieri, patīk, kā viņi spēlē. 
Izrādes Liepājas teātrī ir labas. 
Skatāmies gan drāmas, gan 
komēdijas. Dažas pat ir tādas, 
uz kurām gribas iet atkārtoti. Ko 
skatīties, izvēlas sieva, viņa arī 
biļetes sagādā.
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ES DOMĀJU TĀ: CIK BIEŽI EJAT UZ TEĀTRI?

Projektu finansē Mediju atbalsta fonds no Latvijas valsts budžeta līdzekļiem. 
Par publikāciju saturu atbild SIA “Kurzemes Vārds”.

l LINDA KILEVICA

“Show must go on!” – izrā-
dei ir jāturpinās, un priekš-
kars atvērsies noteiktajā 
laikā. To pateikt sabiedrībai 
pēc lielas daļas aktieru ne-
uzticēšanās balsojuma vēlē-
jās Liepājas teātra direktors 
un mākslinieciskais vadītājs 
Herberts Laukšteins. Lai 
kādas peripetijas risinātos 
vadītāju kabinetos, Liepājas 
teātra 117. sezona ir sāku-
sies un pirmais jauniestudē-
jums savus skatītājus satiks 
22. septembrī. 

Esam uzvarējuši
Liepājas teātrim 2022. gads 

finansiāli noslēdzies ar 75 000 
eiro zaudējumiem. “Dažas per-
sonas to apspēlēja – “kā tad 
tā, šausmas!” Bet tas ir bez 
iedziļināšanās cēloņos,” pauž 
H. Laukšteins.

Viņš atgādina, ka gads sākās 
ar Covid-19 pandēmijas ierobe-
žojumiem, nācās izretināt skatī-
tājus un atcelt jau saplānotas un 
pārdotas izrādes. “Pandēmijas 
izskaņa ļoti ietekmēja teātri, 
arī publiskos pasākumus kopu-
mā. Rezultāti sausā atlikumā, 
ja skatās uz rādītājiem, nav tik 
jauki, kā bija iepriekš, normā-
los apstākļos,” skaidro teātra 
vadītājs. Citādi gads esot labs, 
jo kopš pandēmijas beigām 
pārvarētas bažas par iespēja-
mo cilvēku atradināšanos iet 
uz publiskām vietām, kur jāsēž 
citiem blakus. Liepājas teātris 
no tā neesot nobijies, darījuši 
visu, lai skatītāji atgrieztos. Jau 
uz gada beigām droši varējuši 
teikt – esam uzvarējuši! Tradi-
cionālie gadumijas koncerti bija 
pārdoti līdz pēdējai vietai.

2022./2023. gada sezonu 
Liepājā H. Laukšteins vērtē kā 
labu, jo “Spēlmaņu nakts” žūrija 
piešķīrusi deviņas nominācijas. 
Nominēta gan lielās skatuves, 
gan mazās formas izrāde, kas 
ir liels sasniegums, tāpat ak-

tieri, mākslinieki. Teātris esot 
gājis pareizu ceļu, veiksmīgi 
piesaistot īstās radošās grupas 
un ilgtermiņā atbilstoši veidojot 
trupu – audzinot aktierus savās 
programmās, nevis individuāli 
piesaistot no citiem teātriem. 

Teātra vadītājs atzīmē, ka 
atsevišķi aktieri gan devušies 
pretējā virzienā. Vaicāts, vai 
izdevies vienoties ar Dailes te-
ātri, jo uz to pārgājušajai aktri-
sei Madarai Viļčukai ir vairākas 
lomas Liepājas repertuāra izrā-
dēs, H. Laukšteins atbild: “Jā, 
mēs strādājam kopā un saprātī-
gi respektējam otra repertuāru, 
mēģinām sabalansēt Dailes te-
ātra un mūsu vajadzības.” Tāpat 

Ne Londona, ne Ņujorka, bet  Liepāja, jauno sezonu gaidot

Septembris Liepājas teātra kalendārā izskatās patukšs tāpēc, ka aktieri Artūrs Irbe (no kreisās), Edgars Pujāts un Sandis 
Pēcis ar iestudējumu “Vilki” dodas pie Amerikas latviešiem. Šajā sezonā skatītāju vērtējumam tiks nodotas astoņas jaunas 
izrādes.

tas notiekot ar Nacionālo teātri, 
kura štatā darbu sācis Egons 
Dombrovskis, kuram arī vēl ir 
jāspēlē savas lomas Liepājā. 

Ar 2022. gadu tika izveido-
ta galvenā režisora štata vieta. 
“Tas bija ļoti organisks ceļš te-
ātrim. Es biju vērojis Dmitrija 
Petrenko iestudējumus Dailes 
teātrī un pamanījis režisora 
īpašības, kuras, man liekas, ir 
nepieciešamas pedagoģiskajā 
darbā. Tādēļ paaicināju viņu 
piedalīties mūsu jaunā kursa 
audzināšanā Liepājas Universi-
tātē, konsultējos, sastādot mā-
cību programmu visiem četriem 
gadiem,” stāsta H. Laukšteins. 

Viņš nosmejas, ka tradi-

cionāli esot labais policists un 
sliktais policists, un topošajiem 
aktieriem viņš kā kursa vadītājs 
bijis sliktais, bet D. Petrenko – 
labais, kurš pietuvojies jaunie-
šiem, arī gadu starpība viņiem 
nebija tik liela. “Tad arī sapratu, 
ka viņa klātbūtne teātrī, ienā-
kot kopā ar jauno kursu, būs ar 
plusa zīmi. Laiks parādīja, ka 
tas ir ļoti veiksmīgi gan klimata, 
gan kontakta nostiprināšanai. 
Pozitīvi vērtēju visu iepriekšējo 
sešu gadu sadarbību un ceru uz 
to arī tālāk,” pauž H. Laukšteins.

D. Petrenko šoruden sāk 
darbu mākslinieciskā vadītā-
ja amatā Igaunijas Krievu te-
ātrī Tallinā un būs galvenais 

režisors Liepājā vien līdz gada 
beigām. Viņa pašreizējās lielās 
aizņemtības dēļ “Kurzemes 
Vārdam” neizdevās ar režisoru 
aprunāties par aizvadīto darba 
periodu un nākotnes iecerēm 
Liepājā.

Dažāds  
krāsu spektrs

Jaunā sezona Liepājā būs ar 
ļoti lielu latviešu oriģināldra-
maturģijas īpatsvaru – seši no 
astoņiem jauniestudējumiem. 
Sākums visam bijis D. Rukšā-
nes romāns “Krieva āda”, kas 
H. Laukšteinam iepaticies, šķitis 
uzliekams uz skatuves, turklāt 
stāsts ir par Liepāju. 
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